
TudengMeht
Korvpaü aigajatete IV

Mõte sellest, et ka sel aastal läheb kahe 
suurima eraülikooli vaheliseks 
korvpallilahinguks, sundis ka apaatsemaid 
inimesi näole vedama vähe rõõmsama ilme. 
See oli sündmus, mida eelmiste aastate 
kogemusele tuginedes oodati ja millest pidi 
kõigi eelduste kohaselt saama märkimisväärne 
liige selle aasta parimate ürituste jadas. Just 
nimelt sest see, mis tegelikult toimus oli 
suhteliselt mõttetu. Mida juba eelmisel aastal 
salamisi kardeti, sai nüüd teoks. CIUE oodatud 
meeskonna asemel võis platsil näha pallureid, 
kellest parimal juhul mõnel algteadmised 
mängust olemas. Ühesõnaga andsid viimsikad 
alla ja läksid teist teed.
Äärmiselt kahetsusväärne, sest nagu 
küsitlused näitavad, tuleb enamusel 
abiturientidest EBSi nime kuuldes esimese 

seosena meelde EBS - Concordia korvpallishow. Teist omalaadset üritust Eestis ei ole ning selle 
väljasuremine oleks mitte ainult kurb vaid lausa suur kaotus nii Concordiale, EBSile kui ka sellele 
hulgale rahvale, kes üritust igal aastal pikisilmi oodanud on. Nende viimaste hulka kuulub muuseas 
ka Eesti kõrgliigas mängivaid korvpallureid, kelle sõnul on taoline mäng, millele sellisel pöörasel 
moel kaasa elatakse, Eestis väga haruldane nähtus...

LK. 3

Avatikud hatdurid tegid 
ärijuhtidete sitmad ette

EBSis toimub tänuväärselt palju vaba aja üritusi. Paraku aga ei ole seni keegi korraldanud ühisüritust 
avalikku haldust õppivale tudengkonnale. Seda viga võttis nõuks parandada BPAII, kelle eestvedamisel
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EBS Edustus teatab:

EDUSTUS
Toimumas on järjekordne EBS Üüõpüaste Teadustööde Konkurss. Seoses seüega kutsub EBS Edustus Sind saatma enda kirjutatud essee, referaadi või uurimustöö võist!use!hindamiseks(ki!jutatud pea!e 1- märtsi 2000). Parimatete töödeie on vä!ja pandud auhinnad ning need kantakse ette teist järjestikust aastat toimuva! Ü!iõpi!astööde Konverentsi! EBSis. Teadustööde Konkurssi korra!dab EBS Omavaütsus koostöös Ba!ti Uuringute Keskusega.

Lisainformatsioon EBS Edustuse kodu!ehe!t 
h ttp ://ed u stu s.eb s.ee  või Mari Kooskoralt telefoni! 665 13 16

Talveaias aset Latiino stiilipidu.
Algul võis nii mõneski kaasüliõpilases idee teatavat skepsist tekitada, kuid 
kohaletulnute jaoks oli toimunu raju! Tõepoolest, seni enamasti ärijuhtidele 
keskendunud üritustele tegid avalikud haldurid silmad ette. Koht polnud teab mis 
"euro", kuid hea organiseerimine ja tohutult lahedad inimesed garanteerisid selle, et 
igav ei hakanud kellelgi. Ja mitte ainult - sellist pidu, kus nii palju uusi tutvusi ja 
kontakte loodud oleks, polnud keegi meist ilmselt väga tükil ajal näinud...

LK. 9
Sadakond Hiiniast EBSi magistrantuuri

Sel suvel on Tallinnasse EBS-i saabumas sadakond Hiina tudengit Hiina 
Tütarlaste Akadeemia Shandungi filiaalist omandamaks siin kaheaastase õpingu 
tulemusel rahvusvahelise ärijuhtimise magistrikraadi. Milleks on EBSi ja Hiina 
Tütarlaste Akadeemia vahel sõlmitud vastavasisuline leping kasulik Eesti riigile, 
tema kodanikele, aga eelkõige EBSi üliõpilastele?

LK.7

http://edustus.ebs.ee


Oüa ü!iõpi!arte - see on seisund, mitte seisus
ANDREA S NESTOR

Kirjutades seda kiijutist, mõtlen ma eelkõige teile, kallid abituriendid. 
Eks ole ju nii, et mõistet "ülikool" oleme endale teadvustanud juba 
päris ammusest ajast peale, kuid mingist hetkest alates on see 
omandanud meie jaoks hoopis teise sisu. Selle ajahetke täpset 
koordinaati ajateljel on raske määratleda -  muutus toimub peaaegu 
märkamatult kiiresti, iseeneslikult. Sama märkamatult, kui ta toimub, 
ta ka ununeb. Vastupidiselt tekkimisele on mõiste senise sisu 

kadumise ajahetk selgelt määratletav mõnes ülikoolis õppima asumise hetkega. See ei tähenda 
aga, et kõik see, mis tol esimesel muutumise hetkel, mil saabub äratundmine, et midagi on 
muutuma hakkamas, sootuks ära unustataks. Pigem vahetub mõtte sisu uue vastu. Vana 
arusaam ülikoolist pole enam vajalik, asemele tuleb uus -  arusaam sellest, et üliõpilaseks 
olemine ei ole seisus, nagu võibolla enne arvatud sai, vaid teatud seisund. Seisundi olemus 
erineb inimeseti - igaühel meist on ju lõpuks omad arusaamad. Kuid nagu alati on võimalik 
siiski määratleda ka teatud ühiseid huvigruppe (miks on siis olemas parteid, korporatsioonid 
jne.), mille moodustumisel mängib olulist rolli see, millises ülikoolis üliõpilane õpib.
Nüüd aga tollest seisundist konkreetselt. Iga inimene saab rääkida ainult iseenda eest. 
Seega tuleks ka järgnevatest mõtetest aru saada kui allakirjutanu isiklikest arusaamadest ja 
tunnetest, nad ei väljenda kindlasti kogu EBSi üliõpilaste ideid ega tundeid.
Üliõpilaseks olemise seisundi kujundab igaüks meist enda jaoks ise. Sellel seisundil on 
mitmeid vaqundeid, mis väljenduvad erinevate emotsioonidena -  heaolu, rõõm, põnevus, 
pingelisus, võidurõõm, kaotusekibedus, rõõm progressi üle -  kõiki ei jõua üles lugedagi! 
Igal seisundil või emotsioonil on omad head ja halvad küljed. Võib lasta neil üle pea kasvada, 
neist joovastuda. Kuid neist saadavat energiat võib ka maksimaalselt enda kasuks pöörata. 
Tegemist on äärmustega, millest esimese saavutamine on ülikerge (kui seda üldse 
saavutamiseks pidada võib), teine nõuab aga palju tööd ja head keskendumisvõimet. 
Allakirjutanuna leian end olevat mõnes mõttes priviligeeritud seisuses. Näiteks seetõttu, et 
saan lehe kaudu nii paljude inimestega üheaegselt suhelda. Nii on see olnud juba mõnda 
aega, kuid kõige tugevama tõuke selles suunas, et ma sellest sellisel määral huvituma olen 
hakanud, andis mulle Tudengilehe eelmine peatoimetaja läinud aastal, mil töötasin tema käe 
all algul ajakiijanikuna, pärast assistendina. Selliste inimestega nagu tema, on lausa lust 
ühes koolis õppida, ja paljude muudegagi... Praeguseks oleks juba suhteliselt raske kujutada 
ette õpinguid EBSis, kui ma ei oleks lehetoimetaja, ei kuuluks üliõpilasedustusse ega oleks 
aktiivne mitmete õppetööväliste ürituste korraldamise juures. See on see seisund, mis on 
minu jaoks välja kujunenud õppides EBSis. Loomulikult ei maksa selle "õtsa istuma jääda", 
tuleb hoida silmad-kõrvad lahti, et muuta seda seisundit ning sellega koos ka ennast 
mitmekesisemaks...
Need on vaid mõned mõtted ja võimalused. Edaspidine jääb teie enda otsustada. Mina olen 
endale leidnud sellise koha. Olen rahul, kuna saan aru, et selliseid inimesi oodatakse EBS-i. 
Kui aus olla, siis ma arvasin algul, et sellisena nagu ma olen, ei sobi ma siia eriti. Aeg aga on 
näidanud vastupidist. Tunnen, et vähemalt kellelegi on mind ning minu panust EBSis vaja. 
Kõige positiivsem on, et need samad inimesed omakorda mulle sümpatiseerima kipuvad... 
See olen mina, kuid mis saab ikkagi teist, kallid abituriendid? Olles õppinud EBSis pea kaks 
aastat, olen saanud aru, et siin leidub koht kõigile! Tuleb vaid olla aktiivne ning enda huve 
välja näidata. Siis märgatakse teid kindlasti, sest sellised inimesed on EBSis hinnas ning 
neid ja nende tegevust toetatakse igati.
Olen väga rahul ning loodan kogu südamest, et teiegi peale oma valiku tegemist niimoodi 
mõelda saaksite!

Miks on maaitmas nii patju tapssõdureid? Sest nei! on üks o!u!ine eetis geomeetritisett väiksemad ja seega on neid raskem surnuks tasta.
Lembit Valt, globaalprobleemid
Kui settest toengust midagi kasu oti, siis seda, et toengu tõpuks on teit 10000 ajurakku vähem, kui siia tuttes.
Lembit Valt, gobaalprobleemid
Me võiksime Internetipõhisesse õppesse võtta Chaq O'Neiti ja Concordiate ära panna.
Jaanika Sarv, saksa keel - kommenteerides Pehka osalust mängus.

* EBS vs. Concordia Basketball Show
On Thursday, Nov. 2. two of the biggest and oldest 
universities of Estonia, the Estonian Business School (EBS) 
and the Concordia International University of Estonia (CIUE) 
gathered to the "Kalev" sports hall for a traditional basketball 
battle. The annual event is called EBS Versus Concordia 
Basketball Show and it was held for the fourth time. The 
previous three games have resulted with the victory of EBS 
and so it turned out also this year. Usually the battle has 
been quite equal, but this time the final score was 71 : 15 to 
EBS. Why did the difference turn out to be so drastic? When 
the people entered the sports hall, the first impression, that 
most of them got was as if there was some kind of a show 
going on. Indeed, it was a show, but it was definitely not a 
basketball show as it was said on the advertisement. In the 
fear, that they would loose the game for the fourth time in a 
row (and most probably they would have), they brought a 
showteam consisting of mostly foreign lecturers and some 
female contestants to the battlefield. As the coach (by the 
way one of the best and honoured coaches in Estonia) of 
their team told afterwards: EBS wanted a show and they got 
one! Anyway, it was quite amusing to look at this team 
competing with ours, which by the way playes in the Estonia's 
first league...
* The EBS -  China Programme
In March this year, EBS received a proposal from the Centre 
of European Educational Politics to start providing Chinese 
people with a master's degree in EBS and in a longer 
perspective to establish a subsidiary school of EBS in China. 
Similar proposals were also made to Finnish and Swiss 
universities. In May a classic educational delegation from 
China paid a visit to us during which the president of the 
Chinese Girls' Academy (the name is historical, nowadays 
boys study there as well) and the president of EBS signed a 
cooperation memorandum.
READ FURTHER ON PAGE 5!
* The Public Administration Latin Party
Fortunately enough quite a number of all kinds of 
extracurricular events are being held in EBS -  including parties. 
Most of them though are quite business administration 
centred. Nobody had ever organized a party for the public 
administration students only. This mistake was eliminated 
on Nov. 10. when a Latin party for the public administration 
students was held. About 50 people or a bit more gathered to 
the event held in the outskirts of Tallinn. It was a first class 
party, something one rarely sees in EBS or anywhere else. It 
is hard to describe it in words, but perhaps the pictures on 
page 9 can give a hint about the feeling, that was in the air 
that night...
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T
A jakirjanik: M aarja Uulits (BPA-H)

6 Ajakirjanik: Andres Hurt (W D -21)

- § -  1
Ajakirjanik: Sitva Raspel (Õ B Ä -21)

Ajakirjanik: Anne oja (M B A -11)
Ajakirjanik: Jaak Roosaare (B B A -1)

Kujundaja: Peeter Kondratjev (BIT-1)
Webmaster: Andres Hinno (Õ B I-11)

Vastutavad väljaandjad: Ester Eom ois, Kaido Irval
T u d e n g ile h e  fo to a r h iiv :  h t tp :/ / g a le r i i .e b s .e e  
T u d e n g ile h t  in te r n e t is :  h ttp :/ / a ja le h t .e b s .e e

T - T o im e tu s e  e -m a ilia a d r e s s : a ja le h t@ e b s .e e

V
Tel: 056 95 2323 Fax: 631 3959

Tira ash : 2 50 0  tk.
T u d e n g ile h te  a n n a b  v ä lja  E e s ti K õ rg e m a

$ K o m m e rts k o o li Ü liõ p ila s o m a v a lits u s .
L e h te  trü k ib : E B S  P rin t

-

http://galerii.ebs.ee
http://ajaleht.ebs.ee
mailto:ajaleht@ebs.ee


EBS - CONCORDIA KORVPALLISHOW?

Lembitu Mikker
Mõte sellest, et ka sel aastal läheb kahe suurima eraülikooli vaheliseks korvpallilahinguks, sundis ka 
apaatsemaid inimesi näole vedama vähe rõõmsama ilme. See oli sündmus, mida eelmiste aastate 
kogemusele tuginedes oodati ja millest pidi kõigi eelduste kohaselt saama märkimisväärne liige parimate 
ürituste jadas. Just nimelt sest see, mis tegelikult toimus oli suhteliselt mõttetu. See, mida juba 
eelmiselgi aastal salamisi kardeti sai nüüd teoks. CIUE oodatud meeskonna asemel võis platsil näha 
pallureid, kellest parimal juhul mõnel algteadmised mängust olemas. Ühesõnaga viimsikad andsid alla ja 
läksid teist teed.
Mis siis juhtus? Kuuldavasti soovis Concordia ülikool, et mängus ei osaleks kaug- ega õhtuõppe 
tudengeid. Paraku on aga meie koolis teatavasti vastava õppevormiga üliõpilased ülekaalus. Kõik juba 
näiliselt laabus: Concordiast saadeti noorsandide nimekiri., kes mängus osalevad. Ja vahetult enne 
mängu, umbes nelikümmend minutit varem oli veel kindel, et tõeline mäng toimub. Kui aga valdav osa 
inimesi halli sisenes, oli tunne, justkui oleks midagi valesti. Kas toimus mingi eeskava? Miks oli platsil 
hulk inimesi, kes parimagi tahtmise juures korvpallimeeskonna mõõtu välja ei andnud.
Team EBS tuli nagu alati olukorrast puhtalt välja. Kahju vaid sellest, et kogu filling kaduma läks. Pallurid 
olid silmnähtavalt heas vormis. Lõpuskoor ei ütle muidugi eriti midagi, sest hea on ju mängida, kui 
kaitset praktiliselt pole. Tablool helendav seis 71:15 oli loogilisena tunduv tulemus. Team EBSist said nn. 
käe valgeks kõik. Concordial tuli 15st 5 punkti vabavisetest. Tegelikult ei olegi mõtet rääkida antud 
sündmuse juures mängust kui sellisest, sest tavaarusaam korvpallist hajus.
Loomulikult ei saa võtta üdini subjektiivset seisukohta. Concordia meeskonna poisse süüdistada ei ole 
mõtet, sest nemad olid viimase minutini valmis platsile sööstma, kuid käsku ülevalt poolt ei olnud 
võimalik eirata. Loota võib, et CIUEs hariduse andmisel kergema vastupanu teed ei minda.. .Võhiklikuna 
võib tunduda mõte, et loogiline oleks olnud poisid kasvõi kogemuse saamise eesmärgil mängima saata. 
Ei saa ju iga päev astuda selliste kõrgemat klassi pallurite vastu nagu Rauno Pehka või Indrek Rumma. 
Müstilistel põhjustel ei osale Concordia sel aastal ka Akadeemilise Spordiliidu meistrivõistlustel. Ometi 
on neil ju Eesti mastaabis hinnatud treener.
Juba mõnda aega on emotsioonid olnud vaibunud. See ei ole enam teema, mis ületaks uudisekünnise. 
Siiski jäi mõistmatuks, milles olid süüdi pileti heauskselt ostnud kaasaelajad, kellele oodatud show 
asemel pakkus Concordia nn. võistkond farsi. Kompenseerivaks kogu üritusele oli muidugi järelpidu 
Hollywoodis, kus toimus suur vennastumine.

Maarja Uulits UPA H

Kä EBSlaste hulgas leidus ^Aowmehi. Loodetavasti ei kujune üritus edaspidi 
mitte ainult .sArwAy vaid jääks ikkagi kõigile armastatuks ja oodatuks EBS - 
Concordia BASKETBALL showks. Seekordne EBSi naljavend Hannes Verlis 
suutis publikut üllatada küll. Muidu ehk ei olekski, aga asi oli ilmselt selles, et 
rohkem üllatusi poleks enamus publikust oodanud...

Korvpallilahingu vahepeal toimunud ergomeetrivõistlue EBSi poiste esinemist 
iseloomustab kõige paremini väljend "algul ei saanud vedama, pärast ei saanud 
pidama". Umbes 300 meetrit enne lõpujoont, kui sõutud oli veidi rohkem kui 
poolteist minutit, ärgati unest ja  rebiti CIUEst ette. Magamist aga ei saanud 
kuidagi ette heita võistluse ergutusmeeskonnale

Anname patsi ka! Huvitav, niida võis mõelda sel hetkel EBSlane Rauno Pehka (vasakult teine)



Raha tagasi! Why Keep Your Good 
Id e a s  to  Yoursetf?Tuleb ette, et Eesti Kõrgem Kommertskool 

pakub oma katuse al! õppivaiie tudengeile 
võimalust osa õppimiseie kulutatud rahast 
tagasi saada. tudengileht käis uurimas kaht 
võistlust, kus hinnas ajud ja mängus 10 000 
krooni - EBS-i üiiõpiiastööde konkurssi ja 
Tallinna linnavalitsuse esseekonkurssi.
EBS-i Üiiõpiiastööde Konkurss
EBS-i Edustuse egiidi all toimuvat EBS-i 
Üliõpilastööde Konkurssi (endise nimega EBS 
Üliõpilaste Teadustööde Konkurss) peetakse 
tänavu kolmandat korda. Projektijuht Mari 
Kooskora Balti Uuringute Keskusest kinnitab, 
et sõna "teadus" eemaldamine võistluse 
nim est ei tähenda sugugi, nagu oleks 
korraldajatel kavas eelm iste aastatega 
võrreldes latti madalamale lasta. Pigem nõuab 
võitmine tänavu suuremaid pingutusi. Kui 
eelmisel aastal oli auhinnalisele kohale tulek 
mitmele tudengile üllatus, millest saadi teada 
alles siis, kui hindamiskomisjoni esindaja 
sellest telefonis teatas, siis tänavu pannakse 
võitjad paika alles kevadisel 
teaduskonverentsil, mis ühtlasi on ka konkursi 
lõppvoor, kus finalistid  silm silma ja  
presentatsioon presentatsiooni vastu 
üksteiselt mõõtu võtavad.
Võistlusel osalevad ajavahemikus 1. märts 
2000 - 1. märts 2001 kirjutatud esseed, 
referaadid, uurimistööd jne. Kuigi ka õppejõud 
esitavad aasta jooksul tudengite poolt 
k irjutatud kursusetöödest ja  muudest 
k irjalikest töödest parimad
konkursikomisjonile, ei jäta mõistlik tudeng 
midagi juhuse hoolde ja esitab oma töö(d) 
h iljem alt 1. m ärtsil 2001 EBS-i 
teadussekretärile
Konkurss toimub viies "kaalukategoorias": 

esimene ja teine kursus 
kolmas j a nelj as kursus 
magistrandid
diplomi- j a bakalaureusetööd 
magistritööd.

Esitatavad tööd peavad vastama EBS-i 
kiijalike tööde juhendile.
Ootame aktiivset kaasalöömist ja et eelmisel 
aastal konkursile esitatud 50 võistlustööd 
saaks ületatud nii kvantiteedilt kui kvaliteedilt. 
Lisainfo: Mari Kooskora (tel 6 651 316)
EBS-i ja  Tallinna L innavalitsuse  
esseekonkurss "Tallinn - Läänemere 
kiiresti arenev elukeskkond"
Jüri Mõisa aulaloeng meie koolis viis linna-ja 
koolijuhtide tiheda mõttevahetuseni, millest 
omakorda koorus välja Tallinna Linnavalitsuse

poolt eksklusiivselt vaid EBSi tudengitele 
(üliõpilased, magistrandid ja doktorandid) 
välja kuulutanud esseekonkurss, saamaks 
värskeid ideid, uusi nägemusi ja huvitavaid 
vaatepunkte linnavalitsuse ambitsioonikale 
Tallinna arengukavale, mis seab viie aasta 
jooksul eesmärgiks investeeringute mahu 
neljakordistamise ja  Tallinna muutumise 
Läänemere regiooni kõige kiiremini arenevaks 
linnaks.
Allakiijutanu kinnitab, et võrgulehel http:// 
www2.tallinn.ee/seminar/ avalikkusele välja 
pandud arengukava on igati tõsine ja asjalik 
dokument, mis sisaldab keerulisi 
projektijuhtimise sõnu nagu tegevusmudel, 
riskide analüüs, visioon, SWOT-analüüs jne. 
Küsisingi Tallinna Linnavalitsuse avalike 
suhete juhilt Kaido Padarilt, mida nad veel 
EBS-ikatelt ootavad?
Kaido Padar seletas lahkelt, et linnavalitsuse 
poolt teenib konkurss kaht eesmärki. Esiteks 
tahab linnavalitsus toetada rahaliselt lahtise 
peaga tudengeid. Teiseks suhtutakse ikkagi 
väga lootusrikkalt võimalusse, et mõni (ja miks 
mitte ka mitu) tudeng poetab oma töösse pärli, 
mille saab linna huvides ära kasutada. 
Kindlasti on linnajuhtidel kavas koostööd 
EBS-iga jätkata ning meil omakorda ei jää 
muud üle, kui mitte anda põhjust neile 
ümbermõtlemiseks. Seda enam, et harva tekib 
võimalus oma ideede teostamiseks nii vähese 
vaevaga. Auhindadest rääkimata.
Tööde esitamise tähtaeg oli 1. detsember 
2000. Tööde vormistus on vaba.
Lisainfo: Erki Nukk (tel 6 651 313)
Ole parim!
Tudengileht kutsub siinkohal koolikaaslasi 
üles aktiivsusele ja võistlusele ning seda mitte 
ainult vaimsete võimete vallas. Polegi ju nii 
oluline, kas võistlusalaks on parimad hinded, 
parim  teadustöö, huvitavam ad mõtted 
esseekonkursil, liidripositsioon Edustuse 
poliitilisel areenil või spordivõistlusel või 
mõnel show-üritusel. Tähtsam on enese 
proovile panek, võistlemine-ja võitmine. Või 
kaotamine ja kaotusest õppimine.
On lühinägelik teha panust ainult oma 
praegusele või tulevasele tasuvale töökohale. 
Elu on ettearvamatu, kuid võitlejad jäävad 
enamasti pinnale ka halva õnne korral. Kas 
Sina kavatsed lõpetada EBSi ilma, et sa ühelgi 
alal kooli parim oleksid? Kas sa suhtud ikka 
oma tulevikku tõsiselt?

Andres Hurt, WD-21

On the first Tuesday of November, Tudengileht 
visited an event, that has gained enormous popu
larity in over a hundred cities all over the world 
and which has finally reached Tallinn, Estonia. 
The event is called "First Tuesday" being a 
monthly business event for entrepreneurs, ven
ture capitalists and service providers so that they 
could meet in informal surroundings for a cozy 
chat, during which both, the organizers and the 
participants hope, new business contacts between 
the three parties would be born. In other words -  
it is business, new interesting information and 
leisure combined. Tudengileht s had a word with 
the event's coordinator in the Baltics, Eric Kwitel.
What has brought "First Tuesday" to Estonia?
It was myself and John Ferguson who works with 
the Baltic Small Equity Fund. We both thought that 
there was a need to bring something that is working 
so well in a lot of western countries, that has been 
a real resource for entrepreneurs and venture 
capitalists to allow them to come together more 
freely in Estonia. Ideas and money were moving so 
fast in the last few years. There had to be a way for 
parties to meet a little more informally. Money 
wasn't flowing to companies in the right way. The 
point is a lot of information was missed. We felt, 
that it was time for us to start bringing these ideas 
here to Tallinn, although it's a much smaller market, 
because Estonia is technically advanced for its size 
and for the time. And it will continue growing. We 
don't feel the market is so small at all! We think 
there could be a lot of interesting things coming 
out of here. We thought this could be one resource 
to get people to start cooperating. I think that, more 
than anything else, the idea is that we should try 
to start establishing bigger parties.

Is the Estonian market still big enough for F.T.?
First of all, we're not necessarily doing this to make 
a large profit. In some cities the response is so 
huge, that it's extremely profitable. Our goal is to 
build a community. But is the market big enough? 
Well, I don't know. We started up with 60 people. 
We've had two events with over a hundred people. 
Awareness is increasing and we feel that things 
always change when people get involved. There's 
not only going to be F.T. Tallinn, but also F.T. Baltic. 
And that means there can be contacts between 
Estonian, Latvian and Lithuanian companies. And 
it won't be very long before we start doing things 
with Scandinavian F. T.'s. All of a sudden an 
entrepreneur in Tallinn can have a direct contact 
with an entrepreneur in Copenhagen or in 
Stockholm. There's a lot of exiting things that can

happen here. Just the fact that we're a very small 
market doesn't mean, that entrepreneurs should 
feel limited.
Beforehand, during the event, "stories of suc
cess" that have been the direct result of the F. 
T. event for the entrepreneurs' meetings with 
venture capitalists in London or Paris etc. were 
displayed. What do you think, will there ever be 
a story of success displayed during First Tues
day London, for example, about Estonia?
First Tuesday is just a few years old, maybe two 
years. At that time most of the activities were 
focused on the United States and the movement 
was starting to spread into Western European 
countries. To some extent the "wild ride" ended 
before the interest really developed here. Eastern 
Europe didn't participate in the "big problem". 
Will we see success-stories? Of course! If you 
look around in this event, you see a lot of 
countries doing a lot of interesting things, 
companies, which are trying to spread beyond 
the borders, new technology, that is valuable 
for us. And will F. T. be a part of that? Maybe 
directly, maybe indirectly. It's hard to say. Will 
we have anything on board of F. T. here that 
would be involved on a large scale? I sure do 
hope so! There's no reason it shouldn't be so. 
There are lots of things happening here. There's 
no reason we won't start seeing entrepreneurs 
from all parts of the world here.
What do you find most interesting in the Esto
nian market? What do you think could be 
Estonia's "Nokia"?
Give me a few minutes to think about it... Well, 
I'm starting to think from what I've been reading, 
that biotech could become something like that. 
Why not? More than a lot of other things if 
Estonia's "Nokia" will be transportation, tourism 
or wood processing I don't know! Well, it took 
Finland a lot of time to come up with Nokia. I 
think Estonia is doing wonderfully considering 
the time, when it has been possible to be in a 
free entrepreneur system. Really, think what has 
happened in Estonia in nine years. Maybe it's 
too early to say, but I think it's going to be 
technology-driven, your indication's going to 
be w ireless-driven or it could be power 
technology-driven. I'll e-mail you when I've 
figured it out! I think the chances are big for 
Estonia. I can't say when it will be or what it will 
be, but it's going to be based on brainpower. 
That's for sure!

Andreas Nesotr, ÕBH-21

VAADATES 2000. AASTA SÜGISSEMESTRILE
Suurim eraülikool Balti riikides - 2107 üliõpilast!
2000.aasta sügissemester on jõudmas otsustavasse teise poolde. 
Toimuvad viimaseid nädalaid loengud ja algavad ettevalmistused 
seminarideks ja eksamiteks. Tihedam tööaeg on käes!
Vaadates tagasi meie ülikooli selle semstri algusesse, siis sel 
sügisel alustas EBSis üle 500 uue üliõpilase. EBSi uuel IT 
juhtimise erialal alustas kokku 98 üliõpilast, rahvusvahelise 
ärijuhtimise erialal (diplomi-ja bakalaureuseõppes) 241 üliõpilast 
ning rahvusvahelise ärijuhtimise magistriprogrammis 95 
m agistrandi. 1.oktoobri seisuga on Eesti Kõrgemas 
Kommertskoolis 2107 üliõpilast. Täna võime uhkusega öelda, et 
EBS Baltiriikide suurim majandus.ja juhtimiskoolitust andev 
eraülikool.
Ülikool on arenenud dünaamiliseks hariduskontserniks.
Kaheteistkümne tegevusaasta jooksul on väikesest eraülikoolist 
kasvanud välja haridusteenuseid pakkuv hariduskontsem, mida 
on hakatud nimetama EBS Grupiks. EBS Grupi eraldiseisvad 
tütarettevõtted on EBS Gümnaasium (keskkooliharidust EBS EM- 
International (täiendkoolitus), EBS Arengufond (stipendiumid 
ja investeeringud) ja EBS Print (trüki-ja kirjastustegevus). EBS 
Grupi suurimaks ja tugevaimaks osaks on ülikool EBS (Eesti 
Kõrgem Kommertskool). Ülikool kasvab ise ja arenevad kiiresti

ka tema tütarettevõtete ning allüksuste tegevused. Edu 
on defineeritud kiiruses, arengus ja dünaamikas. Suurema 
uue projektina võib käsitleda 2001.aastal EBS ja Hiina 
Shandongi provintsi koostööd magistriprogrammi alal. 
Ülikooli diplomi elujõulisus? Ülikooli eesmärgid? 
Tugeva eraülikoolina on oluline, et meie ülikooli diplom 
oleks akrediteeritud riikliku diplomina ja diplomit hindaks 
ka tööandja. Lisaks Eesti Vabariigi akrediteerimistele 
tahame jõuda 2001. aastaks vastavusse Euroopa juhtivate 
ülikoolide akrediteerimisstandarditega. Meie ülikooli 
missiooniks on anda teaduslikul uurimistööl põhinevat 
kõrgetasemelist haridust juhtimises ja juhtimisega seotud 
valdkondades ning tuua kasu igale üliõpilasele, nende 
tööandjatele ning ühiskonnale. Tööandja on EBSi diplomit 
hinnanud ja seda kinnitab ka meie uuring, kus ja mis 
positsioonil EBSi vilistlane töötab. Sobiva töökoha 
leidmisel ja karjääri nõustamisel aitab ka kaks aastat tagasi 
loodud EBS Kaijääri-ja Nõustamiskeskus.
Missiooni teise aspektina on rõhutatud teaduslikku 
uurimistööd ja selle tähtsust. Käivitunud on ülikooli 
õppetoolide ja  Om avalitsuse toetusel 
Üliõpilasteadustööde Konkurss. Koostöös Tallinna

linnavalitsusega jõuab detsembri keskel finaalini Tallinna 
arengukava esseekonkurss. Auhinnalised tööd (autoriteks 
EBSi üliõpilased) leiavad reaalses Tallinna arengukavas 
rakendamist.
Semestri finishisirgel toimuvast.
Ülikoolis on detsember kiire nii üliõpilastele kui õppejõududele. 
Samas toimub palju ka õppetöövälist. Novembri lõpul on EBSi 
ruumes meie Soome partnerülikooliga Turust kahepäevane Balti 
seminar, millest võtavad osa ka meie rahvusvahelised 
üliõpilased. 1.detsembril toimub EBSi vilistlaskonverents 
"Emotsioonid contra mõistus. Kas 21.sajandi juht on valmis?". 
1 .detsembril toimub ka traditsiooniline lõpuaktus, kus diplomini, 
magistri-ja bakalaureusekraadini on jõudnud üle 80 üliõpilase. 
Detsembri 2. nädala lõpul aga kutsume keskkooliõpilasi messile 
"Teeviit", kus ülikooli ja EBS Gümnaasiumi ühisstendil 
kohtuvad tulevaste õpilaste ja  üliõpilastega meie 
õppekonsultandid ja üliõpiased.
Jõuluajal on jõulupidude aeg - ning siis pöidlad pihku ja 
eksameid kiljutama!
Ilusat 2000.aasta sügissemestri finaali!

Ester Eomois 
Avalike suhete juht



The EBS -  China P rogram m e

In March this year, EBS received a proposal 
from the Centre of European Educational Poli
tics to start providing Chinese people with a 
master's degree in EBS and in a longer per
spective to establish a subsidiary school of 
EBS in China. Similar proposals were also 
made to Finnish and Swiss universities. In 
May a classic education delegation from 
China paid a visit to us during which the presi
dent of the Chinese Girls' Academy (the name 
is historical, nowadays boys study there as 
well) and the president of EBS signed a co
operation memorandum.
From Oct. 18-th to Oct. 28-th a similar 
delegation from EBS, which I, the 
undersigned, was leading, visited China. The 
chairman of the Tallinn City Council Peeter 
Lepp, Maiki Udam from the Estonian Ministry 
of Education, the businessman Anatoli 
Shesterikov and Albert Chi, a professor in 
EBS also belonged to the delegation. The 
results were beyond expectations. Seven 
months of negotiations ended up with a 
contract between EBS and the Shandong

subsidiary of the Chinese Girls' Academy 
according to which the latter starts selling 
the EBS MB A programme in China. To create 
a favourable climate for cooperation in the 
fields of business and education a 
memorandum between the Estonian Ministry 
of Education and the Education Office of the 
Shandong province was signed. Foundations 
were laid for further co-operation between 
the leaders of Tallinn and the city of Jin Jan. 
88 mln. people live in the Shandong province 
6 mln. of which live in Jin Jan. Next summer 
EBS expects up to 100 students to come and 
study here in a two-year MBA programme. 
This is an enormous change and a real 
challenge for EBS. Now I will try to explain 
what this means to our students.
But first of all -  why is this project 
necessary for Estonia and why are the 
Estonian government and the prime minister 
in person interested in it? According to the 
statistics, in the People's Republic of China 
there live 1.3 billion people, according to non
official statistics even 2, because the birth 
control is a very big problem in the rural 
regions. This is a huge market, which is 
consuming more and more every day. In 
Estonia there are 1.5 million people and even 
this number is decreasing. The investors' 
duty is either to aim their business activity 
there, where there's labour or to float over 
Russia and other countries with a high 
unemployment rate with job seeking ads. The 
one to respond would probably mainly be 
the unemployed who are definitely not a

quality product for Estonia. So, hoping, that 
some of the quality trained here would stay 
in Estonia, EBS is trying to run the programme 
"brain drain", which is -  as we all know -  one 
of the bases of the success of the United 
States.
A new challenge for the students: to prepare 
themselves to work in the Chinese market.
It's not hard to draw conclusions, because 
we're dealing with the world's biggest and 
most rapidly growing market where friend
ship relationships form an important part of 
success in business. As until now a discus
sion has been going on in EBS about "who is 
a successful European business manager of 
the 21-st century", considering that EBS 
graduates are doing well in the European 
labour market, then in China I saw that the 
world's biggest companies (and not only) are 
already there. I don't see a reason why Esto
nian businessmen should watch others di
viding "the big pie".
It is a very specific market and is difficult 
primarily because of cultural differences. 
From the early childhood the Chinese are 
taught "to be nice", which means first of all 
respecting one's parents, because if you 
don't respect them, you don't respect anyone 
and if you don't, nobody respects you. This 
basis taught by Kong Fuzi remains even if a 
Chinese has lived in the States for decades. 
But this beautiful idea precludes criticism, 
saying out courageously one's opinions, etc. 
because otherwise you are not "nice" and 
you lose your face. Although the Chinese

like to point out that a lot has changed during 
the last decade -  there are lots of rich people 
in China, the American culture is digging its 
way in and the books describing China are 
becoming a history, the name of the game is 
so-and-so. The Chinese students are not to 
be taken for a homogeneous bunch of people. 
Different types are represented: those, who 
have already americanised, the classical 
Chinese, those that they write about in the 
books, the rich. One shouldn't have the least 
reason for feeling arrogant. There are around 
50 skyscrapers in the centre of Jin Jan, not to 
mention Peking, Shanghai etc. The currency 
reserve of China is the second largest in the 
world. China simply can't be ignored and its 
importance in the world is growing.
One can make successful business with 
China only when you have your "own 
Chinese guy". There are no alternatives. The 
big chance for the EBS students lies in this 
truth. Next summer they are here. One can 
simply not notice it, but one can also make 
contacts with them, take them everywhere 
with you and help them cope in Estonia. You 
can take a Chinese to live at your place. Only 
the EBS students get these opportunities -  
nobody else in the Baltics.
Anyway, you shouldn't forget, that during a 
job interview your potential employer will 
most certainly be interested in what contacts 
you bring to the company with you.

Mad is Habakuk, 
the president of EBS-Group

From Europe to  Russia
Last month a couple of our exchange students decided to 
visit the city of St. Petersburg in Russia. Tbdengileht had a 
small chat with them in order to find out the ideas of young 
Europeans who have just returned from their first trip to 
Russia. So here are their ideas just as they expressed them... 
First we have to say or expectations for St. Petersburg were 
not that great. AH the stories that we had heard before were 
not that good. The 
custom  officers 
ripped off people 
who went there by 
rain. They had big 
problems with de
claring the things 
that were with 
them. They were 
told they had for
gotten to declare 
something and al! 
their money was 
taken off, in St. Pe
tersburg they had 
experienced prob
lems with the taxi 
drivers etc. So we 
didn't expect much, 
but nevertheless it 
turned out to be 
great and we didn't 
have any problems.
There is a time difference between Russia and Estonia and 
at the border it takes more time than for example going from 
Estonia to Latvia because you have to get yourself and 
your luggage out and put it through the machinery. So it's 
different -  like at the airport. Coming back to Estonia was 
not so nice because we think they tried to cheat us at the 
border. They asked to put some money on the paper (the 
Russian visa) and after that we had to go to a room alone 
with the military. We were quite afraid, because they can do 
all they want -  take all your money and... I don' t know... all 
kinds of things. But we think thafs quite normal in the sense,

that this was what we had expected from Russia. We had 
no problems with getting a visa from here. The travel 
agency fixed it for us in ten days. We have only heard that 
it is difficult for Germans to get it. It takes them a month or 
so. But there were no Germans with us so in ten days 
everything was all right. It is stupid that they give you 
this separate sheet for a visa. So you actually don't get a 
Russian visa in the passport plus all the stamps and that.

So in this sense
p, you end up

-  Russia is 
Russia, but 
Estonia is more 
like a European 
c o u n t r y . 
Petersburg is 
quite a tourist- 
friendly city in 
the m eaning, 
that there is a lot 
to do and see. 
I t 's  a much 
bigger city than 

Tallinn although Tallinn is a capital and Petersburg is not. 
In St. Petersburg everybody speaks russian. but nobody 
speaks english. So it's hard to get any information. Just in 
the hotels they speak english, but besides that nobody, 
not even young people. Also what we found quite amazing 
were the big-big grey blocks of apartments on our way to 
Peterhof. And people are living there! It's comparable with 
a breeding house for chicken. They live in small spaces 
there, lay their eggs, eat, sleep and have very little space 
to move. They're like ants. We can't imagine what people 
do there. They leave their house, they take a tram or a

metro or whatever to go to work, get back to their house, 
eat, drink vodka, sleep. And in the next morning they go 
to work again. So it continues over and over again. That 
was quite amazing!
Despite all St. Petersburg is one of the most beautiful 
cities, that we have ever seen. There are lots of beautiful 
buildings like the St. Isaac cathedral or the Hermitage. At 
first we thought it was too long to stay there for three 
days, but even within four or five days there would still 
be a lot of things to do. There are many tourist attractions 
there.
One thing you should really do while staying in Petersburg 
is to go to the ballet. It was beautiful. It's nice to see 
something different.
Everything in the hotels and museums is well organized 
for the tourists, but if they want to have a huge amount of 
tourists there are a lot of tilings to be changed. For example 
the names of the streets are only in Russian It's not a big 
effort to put the english variant below the russian or 
something, but they just don't want to. And also the 
subway: it's very nice and effective and all, but they have 
the signs only in russian. There are no maps there in 
English. Only the name of the final destination is in English 
so at least you manage to get an idea about which direction 
you're going to.One can manage, but it's really hard. 
Compared to its paragon. Pans, St. Petersburg has still 
got a long way to improve. But the city sure has the 
potential for becoming a "small Paris". We think we will 
go back there some day because it's a romantic city. One 
can go to the ballet or theatre in the evening -  the 
atmosphere is good. When you see all these castles and 
buildings you start dreaming of living 200 or 300 years 
ago. You are a king or something driving around in the 
city in your coach with horses. Also in Peterhof an image 
of a big festivity rises before your eyes with all the men 
and ladies in special clothing. The place makes you think 
and dream about the past.
But why dream? Go and experience it youself! !t s not 
far at all from Tallinn and is worth every penny you spend 
on it!

From the left: Patrick, Miek, Gustavo, Bram and Brice enjoying a 
can of Russian Beer in one of the thousands of Bars in the 
beautiful city of St. Petersburg, the multi-national bunch of people 
seems to be quite happy about being in a city neither of them has 
ever visited...



EBS) õppejõudude kuüafondist
Õiete üliõpilaste seas saanud legendiks. Miks see Teie arvates nii on 
kujunenud?
Ma arvan, et sellega on natuke üle pingutatud. Ma ei oska seda 
kommenteerida! Üks TPI omaaegne juuraõppejõud tavatses ikka öelda, et 
"Teiesuguseid poolharitlasi on terve linn täis." Ma arvan, et see tähelepanek 
kehtib ka enamike ugri legendikeste kohta, keda kõikvõimalikud "kroonikad" 
ja "seltskonnad" kaanest kaaneni täis on.
Kas Te õiete seiiise mainega rahu!?
Olen seda tajunud, et saan enamike tudengitega hästi läbija mül on selle üle 
hea meel. Mitte kõigiga muidugi, mõnega lihtsalt ei sobi. (Mõtleb). Vahel 
saan tudengitega võibolla liigagi hästi läbi.

Õiete öelnud, et inimressursi areng toimub 100-aastaste tsüklitena: esimene põlvkond loob, teine hoiab ja 
kohnas hävitab. Kuhu põivkonda kuuluvad praegused tudengid?
See kolme põlvkonna lugu on huvitav, see idee mulle jah meeldib. See on tegelikult mulle sügava mulje jätnud 
Thomas Manni romaani "Buddenbrookid" keskne idee. Mis puutub praegusesse tudengkonda, siis mulle tundub, 
et ... Mui oli kolmeaastane vahe EBS-is õpetamisel. Aga mind teeb natuke ärevaks, et tase on kolme aastaga 
kõvasti langenud. On tunne, et osale seltskonnast on õppimine kõrgkoolis muutunud lõbusaks ajaviiteks. Tahaks 
muidugi öelda, et praegused tudengid on see ehitajate põlvkond, aga arvestatavalt suur osa nendest otsib 
mõnusat keskkoolipikendust.
Nii et pigem kuuiuvad sinna teise põlvkonda, kes ei loo ega hävita?
Jah, nad ei ole ka hävitajad, nad on sihukesed suhteliselt ohutud tüübid. Hävitajaid neist jah ka ei ole.
Samuti olete ühes oma loengus öelnud, et kokkuvõte enamustest teadustöödest, mille ettekanded kestavad üle 
tunni, on järgmine: "I got money. I spent it. It was fun". Mida tasuks EBS-I tudengitel silmas pidada, et luua 
oma teadustöödes väärtust?
Teadus on tihti kujunenud suureks sõnamulinaks. Suur tants ja trall käib selle ümber, et teeme siin EBS-is 
kangesti mingit teadust, aga kui auditooriumis olla, on tegu pigem kirjaoskamatuse ärahoidmisega. Enamike 
tudengite jaoks ei ole teadus üldse probleemiks, sest nad hakkavad töötama ettevõtetes, kus töö pole sellega 
seotud. Me oma väikese inimressursiga üritame Eestis teha suuri asju. Tulemuseks on, et mõisted devalveeruvad. 
Ma arvan, et teaduse mõiste on päris devalveerunud.
Aga mida ikkagi peaks tudeng tegema, kui ta tahaks teaduse valdkonnas oma sõna sekka öelda? Millega ta 
peabarvestama?
Seda on raske öelda, sest ma ei pea end teadlaseks. Tragi olema ilmselt.
Kas teadustöödes on tunda mingit ideedepuudust?
Noh kas ideedepuudust? Selle aasta diplomitööde eelkaitsmisel -  ma ütleks küll -  seal ei suudetud isegi probleemi 
korralikult defineerida. Teadustegevus algab ikkagi probleemi defineerimisest ja kui seda ei suudeta, siis ei saa ka 
kihutada korralikku lõputööd. Kui millestki puudus on, siis probleemi püstitamise oskusest.
Mis on teaduse eesmärk -  kas probleeme püstitada ja uurida või pakkuda ka mingeid lahendusi?
Me räägime siin ilmselt ühiskonnateadustest? Ühiskonnateadus on valdkond, kus ei ole mingit vahet. Probleemide 
üle, millest me ühiskonnateadustes räägime, on vaieldud aastasadu ja võibki jääda vaidlema. Mulle tundub, et 
need on asjad, millele iga põlvkond igal ajal igas kohas üritab vastust leida. Küsimused jäävad ja niikaua kui need 
jäävad, ... Aga kas seda saab nimetada teaduseks?
Armastate istuda endises Wiiralti kohvikus, mis on teatavasti kunstnike kogunemiskohaks. Mis on rahal ja 
ärimaailmal kunstiga ühist?
Mind võis möödunud suvel näha väga paljudes joomakohtades, mistõttu ma eriti kaugeleulatuvaid järeldusi 
sellest ei teeks. Sellele on raske vastata, sest ma ei loe end kummassegi maailma kuuluvaks. Aga noh, mina käin 
Wiiraltis sellepärast, et seal on hea napsi võtta ja lihtsalt aega veeta. Arvan, et kunsti- ja ärimaailmad on siiski 
võrdlemisi erinevad ja see erinevus jälle tõmbab, on huvitav ja salapärane.
Viimasel ajal on ka äri hakatud võrdlema kunstiga. Eelmises ludengilehes ütleb rektor Olav Aarna, et EBS on 
midagi klassikalise teadusülikooli ja kaunite kunstide akadeemia vahepealset...
Uaa! Mis ma selle peale oskan öelda? Mui on seevastu viimasel ajal tunne, et EBS on turule toonud sellise uue 
jõulise toote nagu ... ütleks pikapäevarühma teenuse. Vanematele osutatakse teene, et lapsed korjatakse tänavalt 
ära ja pakutakse neile soojad ruumid, et nad saaks päev läbi millegagi tegeleda. Ja arvan, et Aarna veidi liialdab 
selle kaunite kunstide akadeemia ja selle teisega.
Armastate loengutes tuua illustreerivaid näiteid kirjandusest. Tammsaarest ehk täna ei räägi, aga kas Ostap 
Benderi ürituse jätkajate arv Eesti majandusmaastikul hakkab Teie arvates vähenema?
Ma ei ole "Kahtteist tooli" tegelikult lugenud, aga ma arvan, et see sõltub sellest, mis huvisfääri Eesti geopoliitiliselt 
hakkab kuuluma. Kui saame Euroopa Liitu ja valitsevaks saab Skandinaavia mudel või valdavaks jääb ida- 
orientatsioon. Esimesel juhul ilmselt ärikeskkond korrastub, teisel juhul tuleb neid juurde.
Kas on olemas mängu, mis toimuks ainult üks kord ja kus eetika pole tähtis?
Eetika saab tähtsaks just ühekordses mängus. Kui on korduvad mängud, siis ma eetika kategooriat ei tookski 
sisse. Korduvates mängudes on reeglitest kinnipidamine mängijale pigem omakasu. Ma ei tea, ma ei oska tõesti 
vastata!
Kas elu on mäng?
(Naerab). Ütleksin, et elu on pigem haigus. Sugulisel teel edasikantav surmaga lõppev haigus. Pigem oleks minu 
eludefinitsioon selline.
Paljudele on jäänud mulje, et Te ei võta midagi tõsiselt. Kas see võibki olla Teie populaarsuse peamiseks 
põhjuseks ühiskonnas, kus enamus inimesi kas muretseb toimetuleku pärast või lihtsalt hädaldab?
Seda küll, mõned inimesed lähevad oma rolli nii sisse, e t ... Mina suudan seda harva. See on ühtlasi kindlasti ka 
minu probleem. Ükski asi iseenesest pole hea ega halb. Mui on jah iroonilist hoiakut üha raskem vältida. Selle 
teema lõpetuseks oleks võib-olla sobiv tsiteerida üht oma head sõpra, kes on öelnud, et tema arvates juhib kogu 
seda maailma üks satiiriajakirja toimetus.

Anne Oja, MB Aü

Tere tu tem ast EBSi
Et tutvus meie rebastega pelgalt statistiliseks arvujadaks ei jääks (ütleb ju 
vanasõnagi, et lisaks väikesele valele ja suurele valele on veel olemas 
ülivõrre -  statistika), üritame mõnda neist tutvustada ka lähemalt. Ka 
kõikide teiste rebastega, kes lehepinnale ei mahtunud, said head lugejad 
arvatavasti juba tutvuda piduliku sisseõnnistamistseremoonia käigus. 
Tudengilehe vestluspartneriteks olid Kaur Öllek (BBAI), Ivo Elster (ÕBA- 
11) ja Ketlin Pung (ÕBI-11)
Miks valisid EBS-i ja just selle õpperühma ja -viisi?
K: Ma valisin EBS'i kuna teadsin, et siin on head õppejõud ja saab hea 
majandusalase hariduse ja et EBS on Baltikumi suurim erakool. Ärijuhtimise 
eriala valisin, sest ma arvan, et see sobib mulle kõige paremini ja päevase 
õppeviisi, sest tööl ma veel ei käija seepärast on mulle kõige sobivam just 
päevane õppevorm.
I: EBS-i kasuks otsustasin just mulle ideaalselt sobiva õhtuõppe pärast. 
Käies päeval tööl on õppimiseks kaks peamist varianti -  kaug- ja õhtuõpe. 
Arvan, et õhtuõpe sobib mulle paremini. Õpperühma koostas kooli personal 
ja ka see osutus täiesti sobivaks.
K. P.: EBS seepärast, et see on ainuke ülikool Tallinnas, kus soovin õppida. 
EBSi diplom on tunnustatud nii riiklikult, kui ka laias ärimaailmas. EBS 
võimaldab minna õppima semestriks Euroopasse. Siin on meeldiv 

' õppekeskkond ning hästi valitud ja toredad õppejõud. IT juhtimise eriala oli 
suhteliselt juhuslik valik, kuid võin öelda, et see valik oli õige! Õhtuse 
õppevormi valisin seepärast, et päevasel ajal tööl käia.
Sellel aastal on EBS-is kaug- ja õhtuõppureid oluliselt rohkem päevases 
õppevormis õppijatest (vastavalt 113,182 ja 101). Mis on Sinu arvates sellise 
suundumuse põhjuseks?
K: Ma arvan, et üliõpilased tegelevad kooli kõrvalt rohkem töötamisega kui 
varem. Järjest rohkem hakkavad ka endised lõpetanud end uuesti harima, et 
käia kaasas areneva maailmaga.
I: Peamiseks põhjuseks on loomulikult päevase aja puudus. Töötavale 
inimesele on parim lahendus hariduse omandamiseks kaug- või õhtuõppe 
vorm, mis ei sega karjääri edendamist.
K. P.: See, et õhtune ning kaugõppevorm võimaldavad üliõpilastel õppimise 
kõrvalt ka töötada, et finantseerida oma õpinguid suhteliselt kõrge 
õppemaksuga eraülikoolis.
Milline on Sinu varasem hariduslik taust?
K: Kooliteed alustasin Merivälja Algkoolis, põhikooli lõpetasin Pirita 
Majandusgümnaasiumis, keskkooli Tallinna 21. koolis.
I: Esimesed 10 klassi haridust omandasin Keila Gümnaasiumis, kuid 
lõputunnistuse vormistasin lõplikult EBS Gümnaasiumi 11. ja 12. klassis. See 
otsus oli hea, sest just sealt sain enamuse oma teadmistest.
K. P.: 1997 aastal lõpetasin Tallinna Jakob Westholmi Gümnaasiumi, 2000 
aasta kevadel aga Tallinna Majanduskooli rahandus- ja krediidi erialal 
Oled siin koolis juba mitu kuud õppinud. Millised on eredamad muljed?
K: Kõige paremini on meeldejäänud selleaastane welcome-party. Rahvas oli 
tore ja pidu hea, lõbus oli.
I: Mulle meeldib. Inimesed on avatud ja toredad. Õppegrupp on samuti tore 
ning kooli personal asjalik. Loodan, et kõik jätkub kasvavas tempos.
K. P.: Tutvumispidu ja toredad grupikaaslased!
Millised on Sinu jaoks EBS-i kolm tugevamat ja kolm nõrgemat külge?
K: Tugevateks külgedeks on head õppejõud, vajaliku õppemateijali olemasolu 
ning tore seltskond. Ühtegi nõrka külge ei ole leidnud.
I: Mobiilsus, usaldatavus ja asjakohane kohtlemine
Nõrgemad küljed tulevad ilmsiks alles mõne õppeperioodi pärast. Loodan
aga parimat.
K. P.: Tugev külg on see, et EBS pakub parimat äriharidust Eestis. Samuti on 
siin minu arvates parimad IT eriala õppejõud. Hinna ja kvaliteedi suhe on 
tasakaalus. Negatiivse küljena oskaks praegu välja tuua ainult seda, et kõigis 
ainetes ei ole õppekirjandust
Kirjelda lähemalt oma tulevikuplaane. Kellena näed ennast pärast EBS-i 
lõpetamist?
K: Esialgu keskendun ainult koolile ja õppimisele. Peale kooli lõpetamist 
näen end eduka uue põlvkonna ärimehena.
I: Nelja ja poole aasta jooksul üritan anda endast parima ning omandada 
tugev haridus, millele saaks tulevikus toetuda.
K. P.: Tulevikus sooviksin kindlasti minna aastaks õppima Taani, seejärel 
lõpetada ülikooli. Ning siis juhtub kindlasti midagi väga põnevat ja huvitavat, 
ühesõnaga loodan, et mind ootab ees helge tulevik.
Millega Sa veel lisaks õppimisele tegeled?
K: Ma käin ujumas ja jõusaalis. Lisaks sellele olen BBA 1 grupivanem 
I: Vabal ajal käin korvpalli mängimas ning spordiklubis. Peamiseks 
tegevusalaks on mül kardisport, millega olen tegelenud juba 13 aastat. Kas 
jätkan ka järgmisel aastal, ei oska veel vastata.
K. P.: Õpin Taani keelt ja käin tantsimas ning aeroobikas. Lõõgastumiseks 
meeldib lugeda lihtsalt ajaviitekirjandust. Rohkemaks aega ei jätkugi!
Mida sooviksid oma uutele õpingukaaslastee?
K: Ma sooviksin neile tahet ja  vastupidavust oma valitud teel lõpuni 
minemiseks. Kuni võiduka lõpuni!
I: Tugevat vastupidavust ja tahtejõudu, mis nii mõnigi kord aitab alistada 
teele tekkinud barjääre. Samuti soovin kõigile head õpihimu ja uusi tutvusi! 
K. P.: Need 4 aastat mööduvad kohtavalt kiiresti. Võtke neist mis võtta annab, 
nautige igat hetke üliõpilasena, saage palju uusi sõpru ning uusi kontakte. 
Mina igatahes käitun täpsel nii, vähemalt püüan.

Jaak Roosaare, BBA I



EBS Hiina program m .
K äesoleva aasta m ärtsis laekus EBS-ile Euroopa 
Hariduspoliitika Keskuse poolt edastatud ettepanek hakata 
vastu võtma hiinlasi magistratuuri ning edaspidi luua 
Hiinasse EBSi filiaal. Samasugused ettepanekud tehti ka 
Soome ja  Šveitsi kõrgkoolidele. Mais külastas meid 
kõrgetasemeline Hiina haridusdelegatsioon ja  EBSi ning 
Hiina Tütarlaste Akadeemia (nimi on ajalooline, seäl õpivad 
ka poisid) presidentide poolt kirjutati alla sellekohase 
koostöö memorandum.
18-28 oktoobrini viibis Hiinas EBSi kõrgetasemeline 
delegatsioon, mida allakir jutanul tuli juhtida. Veel kuulusid 
delegatsiooni koosseisu Tallinna Linnavolikogu aseesimees 
Peeter Lepp, Haridusministeeriumi kõrghariduse talituse 
juhataja Maiki Udam, ärimees Anatoli Shesterikov ja EBS 
professor Albert Chi. Tulemused ületasid lootusi. 7 kuud 
kestnud läbirääkimiste tulemusena sõlmiti leping EBSi ja 
Hiina Tütarlaste Akadeemia Shandungi filiaali vahel, mille 
kohaselt viimane hakkab müüma EBSi magistriprogrammi 
Hiinas. Eesmärgiga luua haridusalaseks koostööks ja 
äritegevuseks soodne atm osfäär, k irju tati alla 
vastavasisuline memorandum Eesti Haridusministeeriumi ja 
Shandongi provintsi Haridusameti vahel ning loodi sidemed 
Tallinna ja Jin Jani linnade tippjuhtkondade vahel. Teavitati 
Jin Jani Kaubanduspalatit Eesti äritegevuse võimalustest. 
Shandongi provintsis elab 88 miljonit ja Jin Jani linnas 6 
miljonit inimest (koos eeslinnadega 18 miljonit). Järgmisel 
suvel on oodata EBSi kuni 100 hiina üliõpilast, kes hakkavad 
õppima kaheaastases magistriprogrammis. See on ülisuur 
muudatus ja väljakutse kogu EBSile. Mida toob see kaasa 
üliõpilastele, on küsimus, millele põgusalt vastata püüan.

Aga kõigepealt - miks seda Eestile vaja ja miks on Eesti 
valitsus ja peaminister isiklikult asjast huvitud? Ametliku 
statistika kohaselt elab Hiina Rahvavabariigis 1,3 miljardit 
inimest. Mitteametliku hinnangu kohaselt 2 miljardit, sest 
pole õnnestunud piirata sündivust maarajoonides. See on 
ülisuur turg, mille ostuvõime suure kiirusega tõuseb. Eesti 
elanike arv on alla 1,5 miljoni ja seegi kahaneb. Aastast 
2010 jõuavad tööturule üheksaküm nendate alguse 
sündimata lapsed. Investorite ees on ülesanne, kas viia 
äritegevus sinna kus tööjõud või riputada Venemaale ja 
teistesse tööpuudusega maadesse töötajate otsimise 
kuulutusi. Reageerivad enamasti töötud, kes pole kuigi 
kvaliteetne täiendus Eestimaalastele. Niisiis, lootes, et osa 
nendest jääb Eestisse on EBSi programm "brain drain", mis 
teatavasti on üks Ameerika edu aluseid.
Üliõpilastele uus väljakutse: valmistada ennast ette 
töötamaks Hiina turul
Kui tegemist on maailma suurima ja tõusva turuga, kus 
sõprussidemed moodustavad olulise osa äriedust, pole 
järeldusi raske teha. Kui EBSis on seni räägitud "missugune 
on XXI sajandi Euroopa edukas juht", pidades silmas, et 
EBSi lõpetanud löövad läbi ka Euroopa tööturul, siis Hiinas 
nägin ma, et maailma suurfirmad ja mitte ainult, on juba 
seal. Ma ei näe erilist põhjust, miks Eesti ärimehed peaks 
pealt vaatama kui teised maailma suurimat avanevat turgu 
jagavad.
See on väga spetsiifiline turg ja eelkõige kultuurierinevuste 
tõttu raske. Maast-madalast õpetatakse Hiina lastele "to be

nice", mis eelkõige tähendab austada oma vanemaid, sest kui 
vanemaid ei austa, ei austa sa kedagi ja kui sa kedagi ei austa, 
ei austa keegi sind. See Kong Fuzi õpetuse üks alustalasid 
püsib ka siis kui hiinlane on elanud aastakümneid Ameerikas. 
Seesama ilus põhimõte aga välistab kriitika, eriarvamuse julge 
väljaütlemise jne, sest vastasel juhul sa pole "nice" ja sa 
kaotad oma näo. Kuigi hiinlastele meeldib öelda, et asjad on 
viimase 10 aastaga väga muutunud: Hiinas on palju rikkaid, 
Ameerika massikultuur tungib peale ja Hiinat kiijeldavad 
raamatud on muutumas ajalooks, on asjad igat moodi. Hiina 
üliõpilastesse ei saa suhtuda kui homogeensesse gruppi. Seäl 
on neid, kes juba amerikaniseerunud, klassikalisi hiinlasi nagu 
raamatud kirjeldavad, uusrikaste esindajaid. Kõige vähem on 
põhjust vaadata ülalt alla. Jin Jani kesklinnas on 50-ne 
pilvelõhkuja ümber, rääkimata Pekingist, Shanghaist jt 
enamarenenud linnadest. Hiina välisvaluuta reserv on 
suuruselt teisel kohal maailmas. Hiinast ei saa üle ega ümber 
ja tema roll maailmas kasvab.
Hiinaga saab ajada edukat äri vaid siis kui sul on oma hiinlane. 
Teisi variante pole. Selles tões on EBSi üliõpilaste suur 
võimalus. Järgmisel suvel on nad siin. Võib seda mitte tähele 
panna. Võib luua nendega sidemeid, võtta neid kõikjale kaasa 
ja aidata neil Eestis hakkama saada. Võib võtta hiinlase oma 
koju elama. Need võimalused tekivad vaid EBSi üliõpilasel ja 
ei kellelgi teisel Baltikumis.
Igal juhul ei tohi unustada, et töölevõtu intervjuus uurib 
tööandja ka seda, missuguseid sidemeid kandidaat endaga 
kaasa toob.

Madis Habakuk, 
EBS Grupi president

KES ESINDAB ÜLIÕPILAST?
On palju tudengeid, kes ei ole veel kindlal arusaamal, mis on 
Edustus ning mis Omavalitsus.
Kust sai alguse Edustus?
Edustuse loomiseni jõuti 1994. aastal kui pandi alus esimesele 
üliõpilasorganisatsioonile Eesti Kõrgemas Kommertskoolis. 
1998. aasta alguses registreeriti Edustus 
m ittetulundusühinguks ja  selle juhatus nim etati 
Omavalitsuseks.
Mis on Edustus?
Edustus on üliõpilasesindus, mis esindab kõiki EBSi üliõpilasi 
suhetes kooliga. Edustus koosneb esimesel aastal valitud 
kursusevanematest, kes on reeglina Edustuse liikmed kuni kooli 
lõpetamiseni. Edustuse ülesandeks on üliõpilaste õiguste ning 
huvide kaitse, samuti üliõpilaskonna parima võimaliku arengu 
soodustamine.

Mis on Omavalitsus?
Omavalitsus on Edustuse juhatus, mis koosneb kolmest 
liikm est. Om avalitsuse esim eheks on president ja  
aseesimeesteks asepresidendid. Omavalitsuse president 
valitakse Edustuse poolt üheks aastaks ja sellele kohale võivad 
kandideerida kõik EBSi tudengid. Omavalitsuse ülesandeks 
on Edustuse töö juhtimine, üliõpilaskonna esindamine ja 
üliõpilaselu puudutavate küsimuste 
lahendamine.
Mis seni tehtud on?
Omavalitsuse presidente on käesoleva hetkeni ametis olnud 
kokku kolm: Jaana Liigand (1997/98), Kaido Irval (1998/99), 
Illimar Mattus (1999/00). Sellel aastal 13. oktoobril valis 
Edustus neljandaks Omavalitsuse presidendiks Madis Jäägeri. 
Kui võtta kokku, millega Edustus on siiani tegelenud, peab

tunnistama, et olulisi saavutusi ei ole. Võibolla just seetõttu on 
Edustuse funktsioon jäänud tudengite seas arusaamatuks. 
Om avalitsus on seni põhiliselt tegelenud ürituste 
korraldamisega. Lisaks sellele on Omavalitsus osa võtnud Eesti 
Üliõpilaskondade Liidu volikogudest ja EBS Senati istungitest. 
Kes esindab üliõpilast?
Praegusel hetkel on üliõpilase esindamine küsitav. Teeb seda 
Edustus, Omavalitsus, üliõpilasklubi võ i...? Meie arvates peab 
Omavalitsus lahendama küsimuse, kes esindab üliõpilast ning 
mis funktsiooni täidavad Edustus ja Omavalitsus. Et küsimusele 
vastust saada, on Omavailitsus kohustatud parandama 
käesolevat süsteemi ja tagama selle toimimise.

EBS Üliõpilasomavalitsus

Uue Omavatitsuse piaanid
tänane Edustus? 1997. aastal tunnetati, et Edustuse 

koostööks ei piisa ainult heast tahtest, vaid koostöö peab 
tuginema ka kindlale alusele. Seetõttu võeti 1998. aastal vastu 
EBS Edustuse põhikiri. On üsna loogiline, et antud momendil 
ei osatud ette näha kõike kaasnevaid probleeme, mida tänane 
Edustus lahendama peab. Seetõttu on muutunud senine 
Edustuse põhikiri Edustuse ja  Om avalitsuse arengut 
takistavaks teguriks.
Kooli rektoraat on otsustanud, et suhtlemine üliõpilaskonnaga 
saab toimuma ainult läbi Omavalitsuse. Kui kaasame sinna 
suhtlustasandid spordi, Tudengilehe jm. osas, on lihtne 
järeldada, et kolmeliikmeline Omavalitsus ei suuda korraga neid 
probleeme käsitleda. Rääkides eelmistest Omavalitsustest, on 
näha, et iga järgneva presidendi kinnisideeks on olnud teha 
rohkem kui tema eelkäija. Seetõttu on põhirõhk olnud suunatud 
kergematele ja atraktiivsematele valdkondadele, mis muus osas 
on viinud konkureerimiseni üliõpilasklubidega ja tähendab 
dubleerimist. Sellisel kujul ei täida aga Omavalisus seda 
missiooni, milleks ta ellu on kutsutud, vaid muutub samaseks 
OilClubi või Alfa Clubiga.
Andes lubaduse, et käesolev õppeaasta saab olema 
murranguline tudengielu paremaks muutmisel, on Omavalitsus

tulnud tagasi oma põhieesmärgi juurde. Kindlustamaks oma 
töö tulemuslikkust, koostati Üliõpilaskonna põhikiri, mis 
hakkab reguleerima üliõpilaskonda puudutavaid küsimusi. 
Senine Edustus nim etatakse seejuures ümber 
Üliõpilasesinduseks. Muutused ei seisne ainult uue termini 
kasutamises. Kui seni tegutses üliõpilasi esindav organ 
mittetulundusühinguna, siis nüüd saab Üliõpilasesindusest 
kooli struktuuriüksus. Põhjuseid on kaks: seda nõuab Eesti 
Üliõpilaskondade Liit, et vältida situatsiooni, kus võidakse 
samas koolis moodustada rohkem kui üks üliõpilasesindus; 
teiseks kooli soov, et vältida situatsioone, kus tuleks suhelda 
mitmete üliõpilasrühmitustega.
Üliõpilasesinduse koosseisu moodustavad ka edaspidi 
kursusevanemad, keda valitakse igal aastal kevadel. Sellega 
on tagatud Üliõpilasesinduse liikmete vahetus ja uute ideede 
juurdepääs. Uue Omavalitsuse valimised toimuvad vahetult 
pärast uue esinduse koosseisu kinnitamist. Miks nii ruttu ja 
kevadel? Seda seetõttu, et tagada juba järgmise sügissemestri 
algusest efektiivne töö.
Tähtsustub ka Üliõpilasomavalitsuse roll. On loomulik, et 
omavalitsusse kuuluvad kolm inimest ei suuda kõigega korraga 
tegeleda. Seetõttu moodustatakse omavalitsuse kõrvale

komisjonid. Iga komisjon hakkab tegutsema omaette valdkonnas 
(spordis, teabes jne.). Seega jääb Üliõpilasomavalitsusele 
süsteemi töö koordineerimine ja efektiivsuse tagamine. Et muuta 
üliõpilaselu huvitavamaks, teeb omavalitsus koostööd 
komisjonidega, üliõpilasklubidega, Karjäärikeskusega, 
tihendatakse suhteid tudengifirmadega ja  muude kooli 
organitega. Senisest tõsisemat rõhku pööratakse ka koostööle 
teiste koolide üliõpilasesindustega. Siit tuleneb 
Üliõpilasomavalitsuse tõsine üleskutse kõikidele klubidele ja 
tudengitele -  omavalitsuse koostöös Teiega võiks korraldada 
Miss EBSi, Kuldse Haba, mälumängu, järgneva semestri 
spordiüritused, lisaks EBSi esindamise messil Teeviit ja palju 
muid üritusi. Avatud on ka EBS maskoti konkurss.
Käesolev Omavalitsus, koosseisus Madis Jääger, Erki Nukk, 
Inna Roos, soovib kõikidele tudengitele tegusat õpiaastat, 
pealehakkamist ja on tänulik kui saab teiepoolseid ettepanekuid 
tudengielu parendamisel.

Madis Jääger 
EBS Üliõpilasomavalitsus 

President



Miks tuiia EBS-i õppim a 
vä ijas tpoo it Taüinnat?

Käesolevat lugu sundis mind kiljutama tõsiasi, et paljud mu 
tuttavad pole senini m õistnud mu otsust lahkuda 
ülikoolilinnast Tartust, et asuda kõrgharidust omandama 
hoopis Tallinnas. Miks ma nii tegin ja miks ma siiski arvan, et 
tegemist oli hea ja õige otsusega?

Pärast keskkooli lõpetamist teadsin, et ma tahan 
õppida majandust. Loogiline valik oli Tartu Ülikool, või 
täpsemalt, sealne majandusteaduskond. EBS-ist kuulsin ma 
esimest korda alles siis, kui 1999. aastal korraldati seäl 
äriolümpiaad. Lihtsalt proovi mõttes võtsin sellest osa ning 
see oli ka minu esimene kord EBS-is viibida. Mulje, mis mulle 
jäi, oli vastuoluline. Ühelt poolt tähtsate nägudega kiirustavad 
tudengid, ilusad ruumid ja  kuulsad nimed õppejõudude 
stendil. Teiselt poolt aga suur seinatahvel üliõpilaseetika 
koodeksiga (eriti selgelt jäi meelde seäl äramainitud hinne F, 
ehk läbikukkumine ja  samuti lause: "Turumajanduse 
võtm eprintsiipideks on ausus, koostöövalm idus ja  
konkurents") ning stendil rippuvad teatised õppemaksu kohta. 
Kooli ees seisvad uhked autod ja seintel rippuvad pildid 
talaaridesse riietatud lõpetajatest tekitasid mulje, et tegemist 
on tõesti "rikaste ja ilusate" kooliga, kuhu lihtsurelikul pea 
võimatu pääseda. Selline mulje süvenes veelgi EBS-i 
aastaraamatut sirvides, kus hakkasid silma erinevad peod ja 
üritused (mis sageli näiteks Hollywoodis toimusid). Nii 
lahkusingi EBS-ist üsna segaste meeleoludega. Õnneks oli 
sellel hetkel mül veel tervelt aasta jagu aega otsustamiseks. 
Et ma Tallinnas varem kuigi sageli käinud ei olnud, ei kaalunud 
ma EBS-i varianti eriti tõsiselt. Olgem ausad, ka õppemaks 
tundus esialgu üüratult suur. Lisaks ei kujutanud ma ette, 
kuidas ma üksipäini Tallinnas hakkama saaksin (kaotada kõik 
oma senised sõbrad ja  kontaktid!). Seega heitsin selle 
võimaluse kui kättesaamatu kõrvale ja keskendusin Tartu 
Ülikoolile. Järsk muutus toimus aga siis, kui sain teada

stipendium ivõim alustest EBS-is. Selgus, et 5 parim at 
päevaõppesse astujat saavad 1. aastal koolilt 100% 
õppemaksu vabastust. Selline pakkumine sundis pingutama ja 
nii selguski suve lõpul, et minu elus seisab ees suur muudatus
-  minust saab EBS-i tudeng.
Loomulikult ei tulnud valik kergelt, sest rahaliselt oleks Tartusse 
jäämine ikkagi palju soodsam olnud (Tallinnas tuli üürida korter 
ja maksta toidu jms. eest). Samas olin ma aga hakanud mõistma 
olulist tõde, mida küll palju kuulutatakse, aga sageli tõsiselt ei 
võeta: haridus on investeering, mis sõltuvalt oma kvaliteedist 
kunagi kasumit toob. Näiteks hämmastas mind fakt, et ükski 
EBS-i lõpetanu ei ole töötu -  Tartu Ülikooli kohta seda paraku 
väita ei saa. Ka võimalus (või rahvusvahelise ärijuhtimise 
programmis pigem kohustus) minna mõneks semestriks 
välismaale vahetusüliõpilaseks oli ahvatlev. Kolmandaks väga 
oluliseks aspektiks olid uued tutvused, mida ma lootsin leida. Ja 
lõpuks vahest siiski enese proovile panek -  kas olen mina siis 
millegi poolest kehvem nendest, kes näiteks Tallinnast Tartusse 
õppima tulevad?

Tallinnas selgus, et korteri leidmine ei olegi nii raske - 
1000 krooni eest kuus saab toa üürida küll. Iga päevaga sai üha 
enam selgeks, et minu kartused ja hirmud olid olnud asjatud. 
Näiteks suur osa "kaotatud tuttavatest" olid ennast samuti 
Tallinnasse sisse seadnud ja ka Tartus ei ole sugugi raske külas 
käia (200 kilomeetrit on ju kõigest 2 tundi autosõitu!). Tallinn ise 
on aga palju turvalisem ja  mõnusam, kui enamasti ette 
kujutatakse. Erinevalt Tartust näiteks, käib siin vanalinnas pidev 
melu ja pubisid, kuhu pole veel jõudnud, on nii-nii palju!

Ka kool on suutnud positiivselt üllatada. Mäletan oma 
meeldivat jahmatust, kui selgus, et kõik õppematerjalid jäävadki 
meile ning loengutes konspekteerim ine on puhtalt 
käekirjaharjutus. Samuti see, et kooli poolt on tasuta 
sportimisvõimalused (ujumine, jõusaal) kesklinna mainekates

spordiklubides. Sugugi mitte kõik üliõpilased ei ole tüüpilised 
pintsaklipslased ja koolis võid käia täpselt sellises riietuses 
nagu ise tahad. Õppejõud on sõbralikud, personal abivalmis 
ja kool ise kodune. Õppimisel rõhutaksin ma keeleõppe väga 
kõrget taset -  ärimaailmas ei ole lihtsalt võimalik hakkama 
saada ilma kommunikatsioonioskuseta ja sellest on EBS-is 
ka väga hästi aru saadud. Alguses mind siiski natuke šokeeris 
tempo, millega me oma teist võõrkeelt (mina valisin 
kohustusliku inglise keele kõrvale saksa keele) hakkasime 
õppima. Harjumatu oli see, et ka koduteel tuli vähemalt mõttes 
püüda õpitud sõnu kohe kasutada. Üldse on minu arvates 
EBS-ile iseloomulik see, et ainepunkti saamiseks ei piisa vaid 
ühest suurest tuupimisest eksamisessioonil, sest hindamisel 
arvestatakse ka kodutöid, kontrolltöid ning sageli ka 
aktiivsust seminarides. Samas on hea, et õppeprogramm ei 
ahvatle looderdama, vaid tagab selle, et üliõpilane tõesti õpib. 
Õpime ju endale ja reeglina oma raha eest. Tuleb võtta, mis 
pakutakse, ehk veel isegi juurde küsida !?
Nüüd, kus kolm kuud on EBS-is üliõpilaselu elatud, võin ma 
üsna kindlalt väita, et tegemist oli ühe tähtsama õige otsusega 
minu elus. Juba praegu olen leidnud häid sõpru ja tuttavaid 
ning lisaks õppimisele ka palju muud kasulikku tegevust. 
Kasvõi seesama koolileht, mis soovijatele annab võimaluse 
oma mõtteid ka teistega jagada. Tegelikult võiks veel rääkida 
(ehk siis kirjutada) paljudest, paljudest asjadest (näiteks 
tudengiettevõtted, kaijäärikeskus, loengusarjad jne.), kuid 
kõigest lihtsalt ei jõua. Ja pole mõtetki, sest kes tahab, saab 
seda isegi uurida. Nii ei jäägi mül muud üle kui soovitada, et 
vaadake ringi, ehk on EBS ka teie jaoks just see õige võimalus!

Jaak Roosaare, BBA I

Sinu noorusiikkus 
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Avaiik Ha!dus: ' Let s get !oud!
EBSis toimub tänuväärselt palju vaba aja üritusi. Paraku aga ei ole seni keegi korraldanud 
ühispidu avalikku haldust õppivale tudengkonnale. Seda viga võttis nõuks parandada BPAII, 
kelle eestvedamisel leidis 10.novembril aset Latiino pidu. Algul võis nii mõneski kaasüliõpilases 
idee teatavat skepsist tekitada, kuid kohaletulnute jaoks oli toimunu raju.
Ühise bussireisi tulemina jõuti Kose talveaeda. 40 ühist minutit retrobuss ja igale ühele piisav 
annus tequilat tagasid peo meeleoluka alguse. Tantsuplats oli inimestest pungil juba enne kui 
üleriided seljast heideti. Positiivne oli, et piduripoisse peol ei olnud, toimus pidev liikumine. Üle 
keskmise hea diskori poolt mängitud kuumad rütmid ei lasknud lihtsalt kellelgi maha jahtuda. 
Diskoripuldis oli sedapuhku Ken Matsalu, kes oma ülesandega igati väärikalt hakkama sai. 
Muuhulgas toimus ka Limbo Competition, milles lõpuminuteil väga tihedaks rebimiseks läks. 
Latin Party 2000 oli ülipidu täis ilusaid inimesi ja iseenesestki mõista ei jätnud kuumad kehad

üksteist külmaks. Hämmastav oli Avaliku Halduse tudengite ühtesulandumine. Esmakordselt 
visati silm peale kõigile erialakaaslastele, kes kohale tulid, sealhulgas ka õhtuõppe aktiivseimatele 
esindajatele. Oma kohalolekuga toetasid üritust teiste hulgas ka Omavalitsuse president Madis 
Jääger, asepresident Erki Nukk ja OilClubi juhatuse esimees Karel D. Loide, kelle kohalolek sai 
kõigile pidulistele teatavaks hetkest, mil teda diskoripuldis askeldamas näha võis.
Veksleid ma välja ei anna, aga arvan, et edukaks kujunenud pidu ei jää kahtlemata viimaseks 
Avaliku Halduse tudengite ühisürituseks. Ukse taha - nagu seekordki - ei jäeta ka neid, kes 
avaliku sektoriga oma tulevikku siduda ei plaani.. Nii et, let's get loud, avalik haldus!

Maarja Uulits, BPAII, 
üks ürituse korraldajaid

Pidu on alles hoogu võtmas... Peo korraldajate ees - MÜTS MAHA!

Avalikud haldurid ametis 
tantsuplatsi haldamisega...

Seekordne pidu andis silmad ette 
enamustele meie kooliga seotud 
taolistele üritustele. Avalik haldus 
oskab oma aega lõbusalt veeta ja 
nagu näha saab see rahvas üksteisest 
ka väga hästi aru. Neil on lahe koos 
olla ja loodetavasti teevad nad seda 
ka edaspidi!



Junior Chamber Internationa! -  kõik aigab suhtum isest.
Junior Chamber International (JCI) on rahvusvaheline 
mittetulunduslik organisatsioon, kuhu kuuluvad kuni 40 
aasta vanused aktiivsed inimesed. JCI eesmärgiks on 
noorte inimeste juhioskuste ja sotsiaalse vastutustunde 
arendam ine, vabale ettevõtlusele kaasaaitam ine, 
ühiskonnas toimuvate positiivsete protsesside toetamine 
ja algatamine ning rahvusvaheliste suhete arendamine. 
Tegutsedes täna rohkem kui 100 riigis ja omades ligi 300 
000 liiget, on JCI suunaks õppida läbi tegevuse. Seetõttu 
paneb organisatsioon suurt rõhku oma liikm ete 
arendamisele jajuhtimiskoolitusele. Alates loomisest 1915 
aastal Ameerikas, on JCI-s eneseteostust leidnud rohkem 
kui 24 miljonit inimest üle maailma.
Aasta 2000 JCI teemaks on: kõik algab suhtumisest. 
Tänases maailmas peame olema paindlikud, loomingulised 
ja töötama pikaajaliste eesmärkide nimel- nii saame muuta 
ühiskonda, oma laste ja enda elu paremaks. Ja see algab 
suhtumisest, kõik muu on õpitav.
Eesti Noorte Kommerstkoda (ENKK) on JCI täieõiguslik 
liige. ENKK on tänaseks üheteistkümne koja ja 200 liikmega 
kasvav organisatsioon. Kohalikud kojad on Tallinnas, 
Tartus, Pämus, Haapsalus, Raplas, Viljandis, Rakveres ja 
Paides. Meie eesmärk on anda oma panus ühiskonna 
arengule.
Aasta 2000 projektidest Eestis võiks nimetada TOYP (The 
Outstanding Young Persons) auhinna väljaandmist ning 
Laste ja  Noorte Kriisiproprammi Laste Leinalaagri 
toetamist.
ENKK osaleb ka rahvusvahelises projektis World Wide 
Water Awareness, mis juhib tähelepanu vee kokkuhoiu ja 
kaitse vajadusele kogu maailmas.
TOYP auhinna saamise eelduseks on edukus ja  
märkimisväärsed saavutused oma tegevusvaldkonnas, mis 
on toonud kasu ühiskonnale ja on innustavaks eeskujuks 
teistele.

Eesti Noorte Kommertskoda andis esimest korda TOYP auhinda 
välja eelmisel aastal ja laureaatideks olid Anu Tali, Linnar Viikja 
Jaan Kirsipuu
TOYP 2000 väljavalituteks osutusid: Kristiina Ojuland 
kategoorias Poliitika, seadusloome,valitsus; Ando Kiviberg 
kategoorias Kultuur; Kristina Smigun kategoorias Isiklik 
täiustumine.
Selle aasta kohtunike kogusse kuulusid ENKK eelmise aasta 
president, tänavune JCI maailma asepresident Siiri Odrats, NG 
Investeeringud juhatuse esimees Jüri Käo, peaministri nõunik 
Linnar Viik, Muusikaakadeemia professor Venno Laul ja Tallinna 
Linnavolikogu esimees Rein Voog.
Rahvusvahelise TOYP auhinna pälvis 1993 aastal peaminister 
Mart Laar kui aasta parim noor poliitik maailmas.
Eestit külastas oktoobris JCI president Karyn Bisdee.
Karyn Bisdee kohtus Riigikogu liikmete Ingvar Pärnamäe, Sven 
Mikseri ning Jaanus Marrandiga, Eesti Kaubandus-Tööstuskoja 
peadirektor Mart Relvega, Eesti Energia juhatuse esimehe 
Gunnar Okk'i, Eesti Telefoni finantsdirektori Satu Koskineni, 
Reval Hotel Group! juhatuse esimehe Feliks M äguslja Tallinna 
Linnavolikogu esimehe Rein Voog "iga.
Toimunud kohtumistes jäi kõlama mõte, et ühiskondlikel 
organisatsioonidel on tähtis koht riigi, ettevõtluse ja inimeste 
arengus. Noorte Kommertskoda pakubki arenguks olulisi 
võimalusi: ühiskonnale suunatud projekte, juhtimiskogemust, 
kontaktvõrgustikku, rahvusvahelisi suhteid.

on jM/gg arengM /iga
TMMfg. JC/ perg on

ütles JCI president Karyn W.Bisdee
lahkudes.
JCI kõige tähtsam sündmus on aastakongress, mis peeti 6.- 
12.novembril Jaapanis, Sapporos. Kongressil osales rohkem kui 
8 000 delegaati 100-st riigist.
Avamisel osalesid Jaapani kroonprints ja printsess Akishino,

kohal olid valitsuse esindajad, Sapporo linnapea jt ametlikud 
isikud.
Kongressi peaesineja oli Robert F. Kennedy Jr., kes tuletas 
soojalt meelde oma suguvõsa seotust JCI-ga ja pidas kõne 
loodusvarade kaitsest.
TOYP tseremoonial (The Outstanding Young Persons) said 
auhinnad Linux-i looja Linus Torvalds, Hong Kongi tipplaulja, 
helilooja ja näitleja Andy Lau ning veel kaheksa laureaati. 
Eesti Noorte Kommertskoja esindaja Siiri Odrats valiti 
Sapporos JCI Executive Vice President-iks ja ta hakkab 
kureerima kõiki Aafrika riike.
Järgmine JCI kongress toimub 2001 aasta novembris 
Barcelonas ja Euroopa konverents juunis 2001 Tamperes.
Eesti Noorte Kommertskoda pakub oma liikmetele võimaluse 
osaleda rahvusvahelises koostöös ja kontaktvõrgustikus. 
Kõik kontaktid taanduvad lõpuks inimestevaheliste suheteni, 
mille kaudu arendatakse ennast, ettevõtteid ja oma riiki. Usume, 
et mitmekülgsete kogemustega noored inimesed annavad tubli 
panuse meie ühiskonna arengusse.
Selleks et astuda liikmeks peaks omama või omandama 
kõrgharidust, soovitavalt töötama juhtival kohal või siis 
soovima saada juhiks. Esimene aasta on võimalik koja töös 
kaasa lüüa liikme kandidaadina, edasine kaqäär sõltub juba 
igast inimesest endast. Selleks, et kõigile võimalus anda on 
iga inimene ametis ainult ühe aasta.
JCI on koht kus saab ennast proovile panna, pakkuda välja 
ideid ja neid ka ellu viia.
JCI liikmete hulgas on ka EBSi praeguseid ja kunagisi 
tudengeid: Katrin Mesilane, Maiju Raadik, Jüri Tümanok, Tiina 
Pahka, Aivo Lanno, Ott Licht, Lauii Leitorp, Peep Brandmeister 
ja paljud teised.

Valdur Liivc 
Eesti Noorte 

Kommertskoja president

Etukestvast õppimisest
Erinevad eksperdid on välja pakkunud, et olenevalt erialast muutub 30 kuni isegi 70 
protsenti ülikooliharidusest 5-7 aasta jooksul kasutuks. Põhjus pole mitte 
ülikoolihariduse kehvas kvaliteedis vaid ümbritseva keskkonna kiires muutumises. 
Mõeldes antud hinnangule saab tõenäoliselt selgemaks põhjus miks täna elukestvast 
õppimisest nii palju räägitakse ning ka selle reaalne vajadus. Täna, mil Eesti otsib 
endale kaubamärki ja endale aru andes, et see tuleb leida arvestades meie väiksust, 
mobiilsust ning kohanemisvõimelisust, võib märk ehk tõesti olla meie kõrge 
intellektuaalkapital. Intellektuaalkapitali Eesti kaubamärgiks valimine on paljuski 
pigem mõtteviisi kui tohutute rahaliste ressursside küsimus. Siinkohal võime meie, 
EBS-lased, olla eelkäijad. Muutused EBS-s, mis väljenduvad EBS Grupi tekkimises, 
loovad ideaalse keskkonna järjest uueneva ja ajakohase intellektuaalkapitali 
tekkimisele. Täna on loodud potentsiaal selleks, et EBS Grupp - ülikool, 
Teadusuuringute keskus, täiendkoolitusüksus EBS -  EM-Intemational - võib olla 
partneriks terves elukestva õppimise tsüklis.
EBS -  EM-Intemational on täna omalt poolt välja töötamas uut tootefilosoofiat, mille 
kandvateks taladeks on järgmised põhimõtted:
* Kvaliteet, mis väljendub maksimaalsetes praktilistes kasutusvõimalustes ning 

ettevõtte või üksikisiku tegvuse efektiivsuse tõusus, on meie peamine eesmärk;
* Tahame olla eelkäij ad mitte matkij ad;
* Meie tooted peavad võimaldama saada meil kahe aastaga turuliidriks 

täiendkoolitusturul;
* Meie koolitustooted peavad pakkuma loogilist j ätkuvust igale meie kliendile. 
Nagu ka eelpool arvamust avaldasin on elukestev õpe mõtteviisi küsimus ning 
igaüks, kes soovib olla edukas pikas perspektiivis, peab selle omaks võtma. 
Lõpetuseks kutsuks kõiki üles tegema oma pikaajalisi partnerivalikuid parafraasiga 
"Täna on homme ning teid kõiki on kutsutud oma panust andma". Koolituse 
tulemuslikkus sõltub enamasti selleks loodud keskkonna kvaliteedist. EBS -  EM- 
Intemational on täna suunanud oma põhitähelepanu tervikliku keskkonna 
loomisele.

Jaanus Paim, 
\IBA 11

Kas Sina soovid teha karjääri rahvusvahelises 
organisatsioonis ?

11. detsem bri) 2000 on EBS'is JCI (Junior C ham ber 
In ternationa!) päev. Esinevad Eesti Noorte Kommertskoja 
president Vaidar Liive ja  aasta  2001 president Raui Koni. 
Lisainformatsiooni ieiad artikiist "Junior Cham ber In te r
nationa! -  kõik a!gab suhtum isest"  või saa te s  e-mai!i EBS 
Ü!iõpitasomava!itsuse!e: ov@ ebs.ee

Case in terv juu
Kui Teil on tekkinud soov kandideerida mõnda tuntud rahvusvahelisse konsultatsiooni või muu 
valdkonnaga tegelevasse firmasse, siis tuleb teil läbida lisaks üldistele intervjuu vormidele ka Case 
intervjuu, kus peamiselt pööratakse rõhku teie probleemide lahendamise oskustele - problem solving 
skills.
Mida kujutab endast Case intervjuu?
Nagu juba mainitud, kasutatakse case intervjuu kui ühe osana tervest intervjuu protsessist. Intervjuu 
käigus palutakse kandidaatidel lahendada ja arutleda ühe konkreetse probleemse situatsiooni -  ehk casel. 
Kandideerides rahvusvahelisse konsultatsioonifirmasse, pannakse Teid reeglina situatsiooni, mis on samane 
Teie võimalikus tulevases töös ettetulevatega. Te peate leidma lahenduse kliendi probleemile ning intervjuu 
ajal vaadatakse ja hinnatakse Teie võimet selle probleemiga toime tulla.
Miks kasutatakse Case intervjuud?
Case intervjuud kasutakse selle pärast, et ta asetab Sinu situatsiooni, mis on samaväärne tööga, mida 
firmas iga päev tehakse. Samaväärselt hea on see ka sellepärast, et ta näitab ära intervjueerijale selle, kuidas 
kandidaat mõtleb, probleeme lahendab ning võtab õppust teatud tüüpi probleemide lahendamisel.
Sinu kõige tähtsam vara töötades konsultandina on võime, oskused ja kogemused lahendada keerulisi 
probleeme tundmatul tegevusalal, mõelda süsteemselt ning teha normaalseid lõppkokkuvõtteid.
Kuidas käituda case intervjuul?
Case'id, mida sinuga arutletakse, on kõik erinevad, kuid nad on omavahel seotud. Sind püütakse panna 
situatsiooni, kus sa pole varem viibinud testides samas sinu eeldatavaid nõrku külgi.
Tähtis on saada aru probleemist, millesse sind on asetatud ning sellest, mida sinult oodatakse. 
Analüüsides ja arutades probleeme mõtle globaalselt -  ära keskendu liigselt detailidele.
* Probleemi lahendama hakates "lammuta" see laiali loogiliseks struktuuriks;
* Lahenda üks probleem korraga;
* Suhtle intervjueerijaga selgelt ja konstruktiivselt;
* Küsi lisainformatsiooni, kui seda on vaja lahenduse leidmiseks;
* Keskendu oma peaeesmärgi täitmisele;
* Kokkuvõttes väljenda oma mõtteid selgelt ning tee ettepanekuid vastavalt püstitatud küsimustele. 
Case intervjuu Do '.s' Dow Ys:
* Kuula tähelepanelikult küsimust ning veendu selles, et vastad ikka püstitatud küsimusele;
* Alusta struktuuri ülesehitamisega -  mõtle umbes 5 küsimust, millele sa pead leidma lahenduse enne 

kui saad hakata lahedama kogu probleemi;
* Järgi püstitatud süsteemi;
* Tee vahekokkuvõtteid ning analüüsi kuhu oled jõudnud;
* Räägi intervjueerijale kõikidest sinu peast läbi käivatest mõtetest;
* Küsi julgelt lisainformatsiooni, kui see on põhjendatud;
* Tähtis ei ole mitte antud situatsiooni lahendamine vaid oma loogilise mõtlemise demonstreerimine;
* Kasuta ärivaistu ja loogilist mõtlemist;
* Tunne rõõmu antud intervjuust.
Case intervjuuks ei ole võimalik otseselt midagi konkreetset õppida. Ainuke asi, mida saate teha, on võtta 
oma õpingutest maksimum ning koguda võimalikult palju erinevaid kogemusi.

Erki Nukk, 
EBS Karjäärikeskus

mailto:ov@ebs.ee
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H o ^cM ip a^ tM  N eisin g isse
SuperieaCat Four ja  Finnjat (^unt 30. F 2.2000)
Hotellipaketis sisaldub edasi-tagasi sõit kiirlaevaga või parvlaevaga 
ja majutus (1 öö) 
valitud hotellis koos hommikusöögiga. Hinnad sõltuvad nädalapäevadest.
Hinnad inimese kohta Hind E-NScandic Hotel Simon^enttä
Kaheinimese toas 1270
Üheinimese toas 1840 
Cumufus Hotel Olympia
Kaheinimese toas 990
Üheinimese toas 1450 
Scandie Hotel ConHwentof
Kaheinimese toas 1280
Üheinimese toas 1770 
So&os Hotel Klaus Kurla
Kaheinimese toas 1340
Üheinimese toas 1830 Seaside Hotel
Kaheinimese toas 1050 
Üheinimese toas 1420

Hind R-P

1160
1670

990
1450

1120
1600

1120
1600

990
1360

Küsige soodustusi lastele, kõikidesse hotellidesse on lisaööde tellimise võimalus. 
Küsige ka muid hotelle Helsingis ja mujal Soomes. 
First Class! sõidupileti eest kiirlaeval tuleb maksta lisatasu 320.- /üks suund.

Paevafcs H els in g isse
SuperSeaCat Four ja  Finnjet (Hcuni 30. F 2.2000)
TaHinnast Hetsingisse 11.15 > 13 .0 0  (SuperSeaCat Four) 
He!singistTa)!innasse 19.00 > 22 .45  (Finnjet)
Hind täiskasvanule 340.- krooni

S M /M  f / M E
Õ pperühm ade  täh ised

Igal õpperühmal on EBSis oma tähis. Lisaks üliõpilase nimele on see teine identifitseeriv tunnus, 
mida tuleb kirjutada nii referaatidele, kontrolltöödele kui ka mujale. Enda rühma tähist teab kindlasti 
iga tudeng, kuid vahel on vaja kindlaks teha ka kellegi teise kuuluvust. Ning siis asutaksegi 
mõistatama. Mis võiks olla peidus näiteks lühendi ÕBÄ21 taga? Tudengileht uuris seda süsteemi 
lähemalt.
Õppida saab EBS-is mitut moodi. On olemas päevaõpe, õhuõpe, kaugõpe ja Intemetipõhine õpe. 
Ka erialasid on mitu: ärijuhtimine, infotehnoloogia juhtimine, avalik haldus, ettevõtlus, 
büroojuhtimine. Veel on oluline, kas lõpetamisel saadakse diplom, bakalaureuse- või magistrikraad. 
Nendest komponentidest on koostatud ka õpperühmade tähised.
Õhtu-ja kaugõppe õpperühmatähised:
Õhtu- ja kaugõppe tähised koosnevad kahest või kolmest tähest ning 2 numbrist. Esimene täht 
näitab õppevormi. Õ (vahel ka O) tähistab õhtuõpet, K kaugõpet ja W Intemetipõhist õpet. 
Järgmine täht näitab, kas tegemist on bakalaureuse (B) või diplomiõppega (D). Õhtuõppel on 
veel lisatud kolmas täht, mis näitab eriala: Ä (vahel ka A) tähistab ärijuhtimist, I infotehnoloogiat, 
H haldust, E ettevõtlust ja B büroojuhtimist (kaug-ja Intemetipõhises õppes eriala ei märgita, 
kuna selleks on vaid ärijuhtimine).
Tähtedele järgneb kahekohaline number, millest esimene näitab kursust ja teine rühma. 
NÄITED:
ÕBÄ21 -  Õhtune bakalaureusõpe ärijuhtimises, 2. kursus ja 1. rühm.
ÕDE11 -  Õhtune diplomiõpe ettevõtluses, 1. kursus, 1. rühm.
KB42 -  Kaugõppe bakalaureus rahvusvahelises ärijuhtimises, 4. kursus, 2. rühm.
Päevaõppe rühmatähised:
Päevaõppes on õpperühmade tähiste koostamise süsteem erinev. Seda, et tegemist on 
päevaõppega, eraldi kuidagi ei märgita. Kasutatakse inglise keelt ja piirdutakse ühe numbriga

(tähistab kursust). Juhul, kui eksisteerivad reaalsuund ja humanitaarsuund, lisatakse veel 
vastavalt tähis r või h. Sageli kasutatakse kursuste märkimiseks hoopis rooma numbreid.
NÄITED:
BBA2r -  Bachelor of Business Administration (bakalaureus rahvusvahelises ärijuhtimises), 
2. kursus, reaalsuund.
BITI -  Bachelor of IT Management (bakalaureus IT juhtimises), 1. kursus
Int BBAI -  International Bachelor of Business Administration, 1. kursus
BPAIII -  Bachelor of Public Administration (bakalaureus avalikus halduses), 3. kursus
Magistriõpe:
Magistriõppes on rühmade tähistus väga lihtne. Samaselt päevaõppele on kasutusel inglise 
keel. Tähis koosneb tähtedest MBA (Magister of Business Administration), rooma numbrites 
väljendatud kursusest (I või II) ning õppeaja pikkusest aastates (majandusharidusega inimestel 
2, teistel 2,5 aastat)
NÄITED:
MBA II 2,0 
MBA 12,5
Kokkuvõte:
Nagu selgus, on võimalik rühmatähistele igati loogiliselt lähenda ja ka aru saada, millega tegu. 
Kuid näiteks EBS-i välistele inimestele pakuvad rühmatähised ka loovat lähenemisvõimalust. 
Küsisin ühelt oma keskkoolikaaslaselt, mida võiks tähendada lühend WB31, mainides, et 
tegemist on õpperühmadega. Pärast mõttepausi hakkas ta naerma ja vastas mulle: "World 
Business". Aru võib saada ka selliselt!

Uuris Jaak Roosaare, BBA I

Rekiaam Tudengitehes:
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